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EDITORIAL
Milí čtenáři,
 
léto uteklo jako voda v
Ostravici a s ním je tu podzim
a nový školní rok. A - nové
vydání našeho školního
časopisu. Ten ale ještě pořád
čeká na Vaše nápady. Co byste
v něm chtěli za rubriky? Co
Vás zajímá a o čem byste se v
něm chtěli dočíst?
Fotografujete rádi? Malujete?
Píšete básničky, povídky?
Publikujte v tomto časopise.
Aby byl nejen o Vás a o škole,
ale aby byl opravdu Váš.
Školní rok 2016/17 pro nás
připravil řadu novinek.
Především se, jak jste si jistě
všimli, změnila vnitřní podoba
školy. Nová okna se žaluziemi,
nové nátěry a výmalba, to vše
následovalo za loňskými
novinkami - nově vybavenou
jazykovou učebnou a
učebnami odborných
předmětů. Leccos bude nové i
pro maturanty - především
termín jejich maturitních
písemných prací je o více než
půl měsíce dřívější a
opravovat je budou neznámí a
nezávislí hodnotitelé. Přejme
jim, aby se se všemi
nástrahami posledního ročníku
a celé maturity vypořádali co
nejlépe a rozmnožili tak řady
úspěšných absoolventů naší
školy
Dále si tento školní rok
připomeneme již 65. výročí
trvání naší školy. Není moc
středních škol v našem městě s
tak dlouhou tradicí, a už
vůbec ne v oblasti škol
odborných. A tak máme být
právem na co hrdi. Vždyť

výborný zdravotnický a
pečovatelský personál z řad
našich absolventů najdeme v
mnoha nemocnicích,
ordinacích, laboratořích,
penzionech či stacionářích
nejen v našem městě a jeho
okolí, ale i jinde po republice.
Slova chvály čteme z dopisů
vedoucích pracovníků těchto
zařízení, slýchávají je naši
učitelé odborných předmětů na
praxi, ale tou nejlepší vizitkou
jsou slova díků a úsměvy
pacientů či klientů. A tak
pevně věříme, že i Vy, současní
žáci naší školy, převezmete
tuto štafetu a ponesete ji dále
s nemenšími úspěchy.
Hodně nový bude letošní
školní rok i pro studenty 1.
ročníku. Nová škola, noví
spolužáci, noví učitelé,
předměty, učebnice... Přejme
jim, ať ten přechod do nového
prostředí zvládnou úspěšně a
ať zjistí, že si vybrali správnou
školu a správný obor nejen
pro studium, ale pro život.
Milí žáci, kolegyně a kolegové,
v tomto nejnovějším vydání
našeho časopisu si
připomeneme ještě povětšinou
události z konce minulého
školního roku a nakoukneme
rovněž pod pokličku do hodin
výtvarné výchovy. To vše
prostřednictvím textů,
fotografií i děl našich žáků a
učitelů. Ať se Vám líbí.
 
 Přeji Vám úspěšný školní rok
2016/17! 
 
Radka Kulichová
 ilustrace: Alena Niesnerová
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Stáž v Dolním Sasku
V úterý 7. 6. 2016 jsme brzy
ráno odcestovaly reprezentovat
naši školu do Spolkové
republiky Německo. Tento
projekt se uskutečnil díky
programu Erasmus +, který nám
poskytl potřebné finanční
prostředky, a my tak mohly zažít
nezapomenutelné tři týdny. Na
stáž do Německa nás odjelo
celkem 14, 12 děvčat a dvě paní
učitelky. Bydlely jsme ve
městech Rotenburg, Esens a dvě
děvčata ve Wilhelmshavenu.
Náše práce v německých
zařízeních zahrnovala nejen
ošetřovatelskou péči, ale mohly
jsme provádět i odborné
výkony. Pracovaly jsme
především s klienty trpícími

demencí, proto jsme s nimi
trávily spoustu času zpíváním,
cvičením a hraním různých her.
Mimo práci jsme jedenkrát
týdně navštěvovaly místní školy.
A o víkendu jsme jezdily na
výlety. Podívaly jsme se mimo
jiné i do jednoho z největších
německých měst - přístavního
města Hamburk. Další zastávkou
byly překrásné historické Brémy.
Během našeho pobytu za námi
přijela i naše paní ředitelka s
panem zástupcem, kteří se byli
podívat na praxi a projednávat
další spolupráci s německými
školami a zařízeními. I oni spolu
s námi vyjeli poznávat krásy
našich západních sousedů.
Během společného víkendu jsme

všichni navštívili Holandsko a
zajímavý ostrov Langeoog.
Tato třítýdenní praxe v zahraničí
byla opravdu skvělá. Všem se
nám na ní moc líbilo a určitě

bychom ji doporučily všem
spolužákům.

Veronika Plánková

Německé postřehy
 

Rozhovor s ředitelkou
naší školy, Mgr.
Ludmilou Pavlátovou
 
Co považujete za největší
přínos Vaší cesty do
Německa a vůbec celé
zahraniční praxe?
Za velmi důležité považuji, že
se nám podařilo navázat
dobrou spolupráci s tamějšími
subjekty a že další úspěšní žáci
školy budou mít možnost praxi
v Německu absolvovat.
 
Ve kterých zařízeních probíhá
odborná praxe našich žáků?
Praxe probíhá převážně v
zařízeních pro staré lidi - tzn.
v domovech pro seniory, dále
v zařízeních, kde se starají o
lidi s demencí.
 
Jak si podle Vašeho názoru
naši studenti na praxi vedli?
Při rozhovorech s vedoucími
pracovníky německých
zařízení jsem zjistila, že si naši
žáci vedou více než dobře, ve
všech zařízeních oceňovali
zejména jejich pracovitost,
dále empatii a také slušnost.
Na počátku měli naši žáci
pochopitelně drobné potíže s
německým jazykem, ale ty se
všichni snažili společnými
silami překonat. Tzn., kde to
nešlo německy, tam se snažili
domluvit pomocí angličtiny.
 
Je podle vás rozdíl mezi
českými žáky a německými
studenty?
Ne, nemyslím. Setkala jsem se
opět s německými studenty,
kteří byli na praxi tady u nás,
rádi vzpomínají na chvíle,
které prožili jak na
jednotlivých pracovištích, tak

i přímo u nás ve škole. A
myslím si, že si vzájemně
velice dobře rozuměli s našimi
žáky a že si měli s nimi co
povídat.
 
Jak jste v Německu trávili
volný čas?
Toho volného času bylo
bohužel velmi málo,
absolvovali jsme totiž spoustu
oficiálních setkání a návštěv,
ať už v zařízeních, kde naši
žáci pracují, tak ve školách, se
kterými spolupracujeme. V
sobotu jsme pak společně s
našimi žáky absolvovali výlet
do Holandska a v neděli výlet
lodí na zajímavý ostrov

Langeloog. Moc se nám to
všem líbilo.
 
Které kulturní památky jste
stačili během vašeho pobytu
v Německu navštívit?
První část návštěvy jsme
trávili ve městě, které se
jmenuje Rotenburg, stačili
jsme si projít ale pouze
centrum města. A druhá část
naší návštěvy zahrnovala
město Jever, kde stojí
uprostřed města zámek, dále
se tam nachází manufaktura,
v níž se vyrábí modrotisk. Pak
jsme navštívili městečko
Esens, ve kterém jsou po
celém městě rozmístěny sochy

medvědů. Velmi zajímavý je i
Wilhelmshaven, je to hezké
přístavní město. Najdeme tu i
námořní muzeum, bohužel z
časových důvodů jsme ho
nestihli navštívit.
 
Jaká jídla Vám tam nejvíce
chutnala?
Nejvíce jsme si vychutnali, a
myslím si, že můžu mluvit i za
naše žáky, kteří jsou tam na
praxi, jídlo s různě a velice
chutně upravenými rybami.

 
Lea Sližová



STRANA 4 / 8

1. VYDÁNÍ 2016/17, ČASOPIS BUDOUCÍCH ZDRAVOTNÍKŮ A SOCIÁLNÍCH PRACOVNÍKŮ

SOUTĚŽ V PRVNÍ POMOCI
Každoročně se naše škola stává
pořadatelem soutěže středních
zdravotnických škol
Moravskoslezského kraje v
první pomoci. I letos tomu
nebylo jinak. A co si pro
jednotlivé soutěžící týmy
organizátoři soutěže připravili?
Na hlavním stanovišti soutěžní
týmy čekala - hospoda! Tedy
přesněji řečeno hospodská
rvačka, a to se spoustou
raněných. Probíhalo to tak, že
každý tým musel všechny raněné
osoby vyklidit z místa nehody,
dopravit je na obvaziště a tam je
řádně ošetřit. Na celou akci měli
soutěžící 10 minut. Po celou
dobu jejich výkony sledovala
odborná porota složená z učitelů
odborných předmětů a ze dvou

profesionálních záchranářů, kteří
s přípravou a průběhem celé
akce pomáhali.
Druhé stanoviště se nazývalo
diagnostika. Soutěžící museli
diagnostikovat příznaky
cukrovky, které sehrály dvě
žákyně. Posledním a snad
nejnáročnějším stanovištěm byla
„opičí dráha“. Celý tým měl za
úkol nejprve jednu minutu
resuscitovat a pak absolvovat
překážky, které pro ně připravila
se žákyněmi naší školy paní
učitelka tělesné výchovy.
Po skončení soutěžního klání
čekalo na všechny - tedy jak na
soutěžní týmy, tak i na figuranty
- zasloužené občerstvení. Poté
následovala ukázka první
pomoci od profesionálních

záchranářů a žádná soutěž by se
samozřejmě neobešla bez
oznámení konečných výsledků
jednotlivých týmů a následného
vyhlášení výherců.
Pro všechny zúčastněné žáky to

byla nejen obrovská zkušenost,
ale i dobrá zábava. Takže příští
rok u nás zase na shledanou!

Veronika Krenželoková

SETKAVÁRNA

Pomáhat potřebným můžeme
mnoha různými způsoby. Lze
pomoci například darováním
oblečení či potravin, ale může jít
třeba také o naši pravidelnou
přítomnost u lidí, kteří to
potřebují a kterým to udělá
velikou radost.
Já sama jsem jednou z
dobrovolnic ve frýdecké
nemocnici. S ostatními
dobrovolníky z naší školy jsem
zapojena do projektu
společnosti Adra s názvem
SetKavárna. Podstatou tohoto
projektu je dělat společnost těm
lidem, kteří v nemocnici
pobývají dlouhou dobu. K tomu
jim vaříme čaj, horkou čokoládu
nebo kávu. Je to totiž pro
pacienty i pro nás dobrovolníky
výborný prostředek k
snadnějšímu navázání našeho
vzájemného kontaktu.
Na oddělení dlouhodobé
následné péče docházíme
každou druhou středu po škole.
Mám velkou radost, když nám
sestřičky říkají, že se na nás
pacienti již těší a že na nás
netrpělivě čekají. Určitě je to

potěšení nejen pro ně, ale i pro
nás a jistě je to také radostnější
i pro personál v nemocnici, když
se na tomto oddělení mohou
starat o veselejší pacienty.
Na jednotlivé pokoje přicházíme
po dvojicích nebo trojicích.
Nejprve se zeptáme pacientů,
jestli by si dali některý z nápojů,
a společně jej zajdeme do zdejší
kuchyňky uvařit. Pak zaneseme
připravené nápoje do pokoje
nemocným a povídáme si s nimi
o čemkoli, co nás zrovna v
daném okamžiku napadne. Ale
také sami pacienti si již dopředu
vymýšlejí různá témata našeho
společného rozhovoru. Jsou na
nás moc hodní a milí a my se jim
to snažíme oplatit alespoň naším
upřímným úsměvem, protože si
myslím, že pomáhají oni víc nám,
než my jim. Ukazují nám totiž,
že i přes dlouhou nemoc a často
i vysoký věk jsou plni radosti ze
života a těší se domů. A my jim
děláme společnost, aby v
nemocničním prostředí měli
alespoň nějaké rozptýlení. Po
krátkém či delším popovídání se
s pacienty na pokoji rozloučíme
a jdeme za jinými do dalšího
pokoje.
Celková atmosféra SetKavárny
je opravdu úžasná. Sestřičky na
oddělení jsou usměvavé a se
vším, co potřebujeme, nám
pomáhají. Paní učitelka nám
také kdykoli poradí. A my
navzájem se můžeme poznat z
jiné stránky a více se tak
vzájemně sbližujeme.

Adéla Benková

Jsem dobrovolnicí Adry. Ke
svému dobrovolnictví jsem se
dostala díky naší škole, kam za
námi přišly pracovnice Adry s
návrhem vytvořit projekt
SetKavárna. Tento projekt
probíhá v nemocnici
Frýdek-Místek na oddělení
dlouhodobé následné péče.
Chodíme tam pravidelně co
druhou středu hned po
vyučování.
Nejprve si vyzvedneme typické
červené vesty s logem Adry a
hned poté se pustíme "do
práce". Chodíme se ptát
pacientů, zdali by si nedali něco
dobrého k pití, jako například
kávu, horkou čokoládu nebo
čaj. Vždy mě potěší jejich
úsměvy, když jim potom
podáváme hrníček se slovy, že
jim chceme udělat radost a
zpříjemnit další dlouhý den v
nemocnici a pomoct zahnat
nudu. Ráda si s nimi povídám a
poslouchám jejich zajímavé
životní příběhy. Mají toho tolik
co říct a často mě až mrzí, že
musím jít do dalších pokojů. Ale

o to více se můžu těšit na příští
setkání za 14 dní.
Nejvíce mě nedávno potěšil
jeden pán. Když jsme k němu
přišly poprvé, jen ležel, nemohl
mluvit a hlavně mu vůbec nebylo
rozumět. Určitě mu nebylo
zrovna příjemné, když jsem se
pořád ptala, co říkal, ale vždy se
jen pousmál, jako že mu to
nevadilo. Po dvou týdnech jsme
ho navštívily znovu. Páni, to ale
byla změna! Seděl tam na posteli
a usmíval se od ucha k uchu.
Udělal mi takovou radost!
Rozzářil mi celý den. Tenhle
pocit bych přála zažít každému.
Je to úžasné, jak takové malé
věci mohou pomáhat.
Tímto svým zážitkem a touto
zkušeností bych chtěla říct i
ostatním, aby neváhali a zapojili
se do takovýchto podobných
projektů, které Adra nebo jiné
organizace pořádají.
Dobrovolnictví nestojí nic, zato
přináší mnoho.

Lucie Kowolovská
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Moje první praxe

Bylo pondělí 2. května a já se
připravovala na první den mé
praxe, která se konala v
Domově pro seniory na ulici 28.
října ve Frýdku-Místku. Necítila
jsem žádné obavy a stres, ale to
jen do doby, než jsem uviděla
budovu domova. V tom
okamžiku jsem začala být
značně nervózní.
Jakmile jsem vešla do budovy,
vydala jsem se rovnou do šatny,
která je určena pro studenty a
učitele naší školy. Nervozita ze
mě opadla, hned když jsem
uviděla své kamarádky. Rychle
jsme se převlékly do ochranných
oděvů a všechny jsme se vydaly
na recepci, kde jsme čekaly na
zaměstnance domova, který nás
seznámil se zásadami
bezpečnosti během praxe. Po
proškolení nás propustil na
jednotlivá oddělení, kde jsme se
seznámily s paní staniční a
dalším personálem. Jelikož jsme
byly na praxi poprvé, začali
jsme tím nejjednodušším - tedy s

převlékáním postelí.
Blížil se čas oběda, proto nás,
když už jsme byly s převlékáním
postelí hotové, pustila paní
staniční na oběd. Ve stanovený
čas jsme se vrátily na naše
oddělení a jedna z pečovatelek
nás odvedla do kuchyně, kde již
byly připraveny vozíky s jídlem.
Na oddělení se nacházeli i
klienti, kteří potřebovali s jídlem
pomoci. Bylo to poprvé, co
jsem někomu pomáhala s
podáním stravy. Měla jsem
veliký strach, abych klientovi
nějakým způsobem neublížila,
proto jsem mu raději podávala
stravu jen po malých porcích.
Po obědě jsem si z ošetřovny
půjčila hru Člověče, nezlob se.
Na pokoji jsem navštívila
klienta, který si s radostí zahrál.
Nakonec první den nebyl
špatný, měla jsem obavy bez
důvodu.

Sonja Wójciková

Crrr. Budík mě budí, ale já
místo toho, abych vstala, jen ho
posouvám na později.
Probouzím se až za půl hodiny.
Budík jasně ukazuje kritický čas:
5:18.
Po rychlé hygieně a nachystání
věcí vybíhám na autobusovou
zastávku a jen o chlup stíhám
autobus. V něm si zase udělám
hezky pohodlí a ještě na chvíli
zavírám oči. U polikliniky
vystupuji a po chviličce vcházím
do školky, kam chodím na praxi.
Při vstupu do třídy jsem rázem
doslova zasypána dětmi. Každé
se mě dotýká a objímá mě. Je
mi dobře. S dětmi si chvíli hraji
a pomáhám jim. Pak jdeme
společně do šatny, kde se děti
oblékají, půjdeme totiž ven.
Všechny pak s nadšením běží
pro koloběžky a rázem jsou
venku. Ačkoliv jim téměř
nerozumím, protože je to školka
pro děti s řečovými vadami,
vždycky pochopím, co po mě
chtějí. Někdy k tomu stačí jen

jejich upřímný a důvěřivý
pohled, který snad slovy nejde
ani popsat.
Po hodině, kdy dětí jezdí na
koloběžkách, se vracíme do
školky na oběd. Krmím dvě děti
naráz a polévka se nachází
všude jinde než na talíři.
Hnědooký chlapeček se
zaujetím sleduje nudle z polévky
na stole a blonďatá holčička
přelívá čaj z hrníčku do hrníčku.
Někdy je to k zbláznění. Po
obědě probíhá hygiena a děti se
převlékají do pyžamka.
Ukládám postupně všechny děti
a pouštím jim pohádku. A pak
pozoruji jejich nevinné spící
tvářičky a pusinky, které se ze
spaní usmívají.
Zapisuji vše do deníku praxe,
potichu se loučím s učitelkami a
odcházím. Těším se na další den
a byla bych ráda, kdyby moje
praxe v této školce mohla být
delší.

Sylva Penkalová

Evropský den jazyků esej na téma Proč chci
pomáhat lidem a jak mi v tom
řeč pomáhá . Nyní máte
možnost si přečíst tu z nich,
která byla vyhodnocena jako
nejlepší.

  
Why I Want to Help
People and How
Languages Help Me to
Do So   
 Why do I want to help
people? Well, that´s a hard
question because in these
days there are so many
possibilities. I want to help
people by giving them the
best of myself, giving them
advice. I want to help them
just as much as I can and
make their worries a little bit
smaller. I think that
everybody is good at different
jobs and has a different
character and opinions. It´s
good because if everybody
were the same the world
would be a boring place.  
 

      The second question is
how languages help me to do
so. Naturally, we can speak
our mother tongue. In most
countries there is only one
official language, especially
in Europe. But for example
in most countries of America
there is only one language –
English. I think that the
English language is the most
useful one, it is a global
language and that´s the
reason why we should learn
more languages than just our
mother language. If we learn
more languages we will be
able to travel or move into
another country and help
people who live there. We can
do our profession all around
the world. Of course it´s not
just that easy and there are
more necessary factors but if
you can speak another
language it´s a good start and
a good opportunity.  

Eliška Uková

Rok 2001 byl Radou Evropy a
Evropskou unií vyhlášen za
Evropský rok jazyků, do jehož
oslav se zapojilo 45 zemí.
Aktivitami, které během něj
probíhaly, poukázal na
jazykovou rozmanitost v Evropě
a vyjádřil podporu jazykovému
vzdělávaní. Úspěch Evropského
roku jazyků a zájem národních
spolupořadatelů přispěly k tomu,
že se Rada Evropy rozhodla
vytvořit novou každoroční
tradici a prohlásila 26. září za
Evropský den jazyků. Cílem
svátku je propagovat jazykovou
rozmanitost a studium jazyků v
zemích Evropy.
I naše škola si 26. září
připomněla tento Evropský den
jazyků. Součástí akce byl
například plakát s nápisem
„Jazyky jsou cool, nelam nad
nimi hůl!“ umístěný u vstupu do
školy. Žáci mohli vyjadřovat své
pocity a myšlenky, ovšem pouze

v cizím jazyce. Pod nápisem se
objevily věty v latině, angličtině,
ruštině, němčině, ale dokonce i v
exotických jazycích, jako je
třeba japonština.
Žáci třetího a čtvrtého ročníku
pak v hodinách angličtiny psali i
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VÍDEŇ - NAŠE SBÍRKA 
ADRENALINOVÝCH 
ZÁŽITKŮ
Celá naše třída byla za učiteli, že
bychom rádi jeli na exlurzi do
Vídně. Učitelé souhlasili, a tak
se exkurze naší školy do
rakouské metropole zanedlouho
uskutečnila. Nejprve jsme
navštívili několik památek a
jedno muzeum, ale pak jsme se
vydali do tolik očekávaného
Prátru.
Vídeňský Prátr je světem
adrenalinových zážitků, ve
kterém nabízí zábavu zhruba 250
atrakcí - mezi nimi i 117 m
vysoký řetízkový kolotoč,
kterým jsme začali naši výpravu
za adrenalinem.
Řetízkový kolotoč byl opravdu
hodně vysoký a ze země
vypadalo opravdu strašidelně
být až nahoře. Nakonec to bylo
úžasné! Viděli jsme velkou část
města a okolní krajiny. Kolotoč
se točil kolem vysoké tyče
směrem vzhůru, tam se nějakou
dobu otáčel a pak jel zase dolů.
Překonala jsem svůj strach z
výšek. Stoupl nám všem
adrenalin, a tak jsme se
zapálením hledali další kolotoč,
který by nás uchvátil. Nakonec
jsme jej našli. Bylo to velké
kladivo, které mi víc než kladivo
připomínalo metličku v mixéru
na šlehání. Sedli jsme do čtyř
lavic naproti sobě a jízda mohla
začít. Kolotoč se jmenoval
Discovery a zezačátku se jen tak
lehce houpal, pak se "metlička"
začala otáčet a houpání nabralo

na rychlosti. Po chvíli jsme se už
nehoupali, ale točili se, i hlavou
dolů, kolem osy kolotoče.
Všichni řvali strachem a
nadšením, když jsme z kolotoče
vystoupili, většině se motala
hlava. Ale Holinkové ne,
Holinková plná energie
vyrukovala s otázkou, zda jdeme
ještě. Samozřejmě, že ji většina
se smíchem poslala do oněch
krajin.
Jako další atrakci jsme si našli
obrovskou horskou dráhu, která
měla připomínat olympijské
kruhy a byl na ní prý tlak na
osobu až 5 atmosfér. Což je
vskutku dost a ostatní, po tom,
co vydýchali předchozí kolotoč,
to dost nalákalo. Byla to
vskutku jízda! Občas nám to
solidně bouchlo hlavou do stran,
ale naštěstí byly kryté a nikomu
se nic nestalo.
Po tomhle nám už zbývalo jen
málo času a hlavně peněz. Ještě
si pár spolužáků zašlo na
poslední kolotoč a šli jsme na
místo srazu veselí a plni energie.
Ta nám po takovém vysílení už
cestou k autobusu začala
ubývat, a tak v momentě, kdy
jsme nastoupili, valná většina
usnula.
Návštěva Prátru byla úžasná a
nabitá adrenalinem, určitě bych
si ji zase někdy ráda
zopakovala.

Klaudie Holinková

Letošní exkurze do Vídně se
konala mimořádně ne před
Vánocemi, jak bylo dosud na
naší škole obvyklé, ale až na
jaře, v dubnu. V hlavním městě
našich jižních sousedů jsme
navštívili několik zajímavých míst
- Muzeum císařovny Sisi,
Přírodovědné muzeum, ale
hlavně zábavní park Prátr, na
který se většina těšila už od
odjezdu. Ráda bych vám
přiblížila pár atrakcí tohoto
proslulého místa, které jsme já a
mí spolužáci otestovali na vlastní
kůži.
První námi vyzkoušená atrakce
byla Praterturm - řetízkový
kolotoč vysoký úctyhodných
117 metrů a točící se rychlostí až
60 km v hodině. Sice nepatřím
mezi jedince, kteří mají strach z
výšek, ale centimetr tlustý
řetízek dělící vás od střetnutí se
zemí mi vehnal do mysli pár
pochyb. Ty však po chvíli
zmizely a i přes chmurné počasí
jsem si užila nádherný výhled na
celý Prátr. Další atrakcí, na
kterou jsem se těšila nejvíce,
byla Discovery. Jde o jakési
"kladivo" otáčející se kolem
vlastní osy, celé rameno se ještě
k tomu začalo rozhoupávat a
nakonec se otáčelo o 360
stupňů. Myslím, že to je to
pravé pro milovníky adrenalinu.
Hned poté přišla na řadu horská
dráha Olympia Looping. Jak už
její název napovídá, má tato
horská dráha něco společného s
olympiádou, a to přesně s pěti
olympijskými kruhy, po kterých
jedete stokilometrovou rychlostí
a přitom se dostanete 32 metrů
vysoko a působí na vás
gravitační přetížení 5,2 G. To je

5,2 násobek vlastní hmotnosti.
Další atrakce, kterou jsme
navštívili, se jmenuje Volare. Je
to opět horská dráha, avšak
trochu netradiční. Místo abyste
seděli ve vozíku, ležíte na břiše a
celou atrakci projíždíte "á la
Superman" hlavou napřed.
Na závěr se mi podařilo úplnou
náhodou nalézt atrakci Extasy.
Ta nevyčnívá do okolí svou
výškou, je naopak skrytá na
okraji uličky a ještě k tomu
zastřešená. Ze středu vycházejí
čtyři pohyblivá ramena, na
jejichž konci jsou sedačky. Tato
nenápadná atrakce mě opravdu
mile překvapila. Po celou dobu
zde hraje hlasitá hudba, světla
blikají jako automaty v kasinu a
tomu celému na zajímavosti
přidává uměle vytvořená mlha.
Prostě úžasná atmosféra. Celá
jízda se dá rozdělit do tří fází. V
té první se to pomalu začíná
rozjíždět, ramena stoupají
směrem vzhůru, vaše sedačky se
s vámi točí také, prostě šílená
jízda. Po chvíli začínáte
zpomalovat a myslíte si, že už je
konec, ale to právě začíná druhá
fáze jízdy, ve které se ocitáte
hlavou dolů a všechno to začíná
znovu, jen z jiné perspektivy. Ve
třetí fázi se vracíte zpět k zemi.
Tu v této fázi vůbec neopustíte,
zato začnete rotovat zhruba
šedesátikilometrovou rychlostí.
Tak to jsou všechny atrakce,
které jsem stihla vyzkoušet. Je
to sice jen nepatrný zlomek z
celkového počtu, ale stály za to.

Eliška Barošová

Byl duben, krásné počasí a
teplo, na nebi ani mráček, den
jako stvořený pro školní exkurzi
do Vídně. Zde nás čekala
spousta památek, muzeí, ale
zlatým hřebem zájezdu byl pro
většinu z nás Prátr, zábavní park
s nejšílenějšími atrakcemi -
včetně slavného prátrského

řetízkového kolotoče, který byl
vysoký několik desítek metrů.
Ceny atrakcí se pohybovaly od
jednoho až do deseti Eur za
vstup. Naše skupinka, kterou
tvořili žáci převážně z naší třídy,
prostřídala většinu atrakcí, kde
byla možnost být hlavou dolů.
Od řetízkového kolotoče přes

horskou dráhu až po kolotoč s
názvem Discovery, který
představovalo mohutné rameno,
kam se odvážlivci usadili,
posléze se rameno dalo do
pohybu, až se dostalo do finální
fáze, kdy se točilo o 360 stupňů
kolem těžiště. Bylo to
nezpomenutelné, zažít stoupající

adrenalin na této atrakci.
Kdyby byla možnost podívat se
tam znovu, neváhám ani vteřinu,
protože zážitky z tohoto zájezdu
budu mít v paměti navždy.

Filip Causidis
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Turistický kurz

Každoročně na konci druhého
ročníku jezdí žáci naší školy
na turistický kurz. A jak se
ten poslední zapsal do paměti
jeho účastníků? Přečtěte si
několik takových zajímavých
vzpomínek, pomocí nichž
zjistíte, jak to na těchto
kurzech pobíhá.
 
 Nervozita stoupá. Samým
napětím nemohu usnout.
Neustále koukám na hodiny.
Už bych měla jít spát.
Neúprosný čas popohání
vteřinovou ručičku kupředu. 
 Už je ráno. Vzbudila mě
znělka ze seriálu Hry o trůny.
Neochotně vstávám a ještě se
zalepenýma očima odkráčím
do koupelny. Provedu nutnou
hygienu a zkulturnění svého
zevnějšku. Nezabere to mnoho
času. Chodbou projdu do
kuchyně. Díky otevřeným
dveřím do ložnice zjistím, že
můj táta ještě spí. Ten se má!
Z lednice vytáhnu láhev s
mlékem. Polovinu obsahu
láhve naliju do modré misky s
červeným okrajem. K mléku
přidám cereálie a se lžičkou v
ruce se vracím do pokoje.
Sednu si na gauč, který mi
slouží i jako postel, a zapnu
počítač. Za ten čas strávený
před blikající obrazovkou
jsem se naučila jíst levou
rukou, tak abych svou
oblíbenou snídani nerozlila po
celém pokoji. Rychlými kmity
prstů si najdu stránku s
počasím a zjišťuji, co si mám
vzít na sebevražednou
sedmdesátikilometrovou cestu
za oblečení. 
 Podívám se na hodiny a
zjistím, že opět nestíhám.
vyskočím a běžím si pro

cesta nás čeká, tak bych se
těšit určitě přestal. 
 Je to tady, den D nastal a my
jsme se seřízenými koly čekali
před školou, než vyrazíme.
První polovina cesty byla
pohoda, pak se však objevil
těžký nepřítel, také zván jako
Bílovecký kopec, který má
tříkilometrové stoupání.
Potom se cesta neskutečně
táhla, naše energie byla téměř
nulová, ale jakmile jsme
konečně dojeli do cíle, bylo
radosti na rozdávání. 
 V úterý jsme jeli na skály.
Jakmile jsem sedl na kolo,
ucítil jsme své pozadí, které
bolelo ještě více než minulý
den. Naštěstí to na skály bylo
kousek. Nejprve jsem se tam
bál vůbec šplhat, ale jakmile
jsem vylezl až nahoru, velice
se mi to zalíbilo. Ve středu
jsme jeli na vodu, ať si
zkusíme jízdu na kánojích Po
chvíli plutí v kruhu jsme přišli
na ovládání lodi a byla to
opravdu zábava. Bohužel po
cestě zpět nás stihla dost silná
bouřka, takže jsme přijeli
promočení až na kost. Ve
čtvrtek jsme měli soutěž na
kánojích, během níž se pár lidí
vykoupalo nedobrovolně, a šli
jsme do dolu, kde jsme zažili
absolutní tmu a ticho. A
konečně v pátek jsme jeli
domů. Hodně jsem se té
zpáteční cesty bál, ale utekla
až překvapivě snadno a
rychle. 
 Na závěr bych chtěl říct, že ti,
co nejeli, mají důvod litovat,
protože to bylo vážně super a
určitě bych si to někdy
zopakoval. A i jídlo bylo
výborné. 
 
 Jakub Gajdzica 
 
 
 

velkou cestovní tašku, co mi
máma ráno nachystala, než
odešla do práce. Hezky
srovnané kupky oblečení,
nachystané na stole, jsem
naházela do oné tašky. Jelikož
tato taška byla velká a my
jinou nemáme, zbylo v ní
mnoho místa. Doběhla jsem ke
spíži a vyplenila ji.
Nahrabanými sladkostmi a
jinými pochutinami jsem
vyplnila volné místo v brašně. 
 Převleču se z pyžama do
sportovního oblečení a s velice
těžkou taškou vycházím z
domu. Sousedka mi slíbila, že
mi odveze tašku ke škole,
protože ten den zrovna jede k
lékaři. Byla jsem jí vděčná,
jinak bych s taškou, težku jak
půl telete, musela jet do školy
na kole, poněvadž moje máma
je v práci a táta má na noze
sádru. Položila jsem sousedce
tašku před dveře a běžela si
pro kolo. 
 Nasadím si sluneční brýle a
cyklistickou helmu a vyrážím
vstříc úžasným zážitkům na
sportovním kurzu. 
 
 Natálie Vilčková 
 
 Od školy jsme vyjížděli v 9
hodin v celkem spokojené
náladě. Počasí nám krásně
přálo. První polovina cesty
byla celkem poklidná,
převážně roviny, jen sem tam
nějaký kopeček. Od Bílovce
ale začalo největší peklo,
dlouhé nekončící kopce nás
čekaly až do cíle naší cesty. Po
osmi únavných hodinách a 70
kilometrech v nohou jsme
dorazili do Mokřinek. Všichni

jsme byli unavení a hladoví.
Vrhli jsme se na večeři a
potom usmuli jako mimina.  
 Další den jsme jeli na skály.
Instruktor byl moc fajn a
všichni jsme si parádně zalezli.
K večeru jsme si z lesa
nanosili dřevo na táborák,
opekli jsme si párky a chleba,
zazpívali si s kytarou a strávili
u ohně moc hezký večer. 
 Program kurzu byl různorodý.
Jelo se na skály, na loďě, rafty
a projížděli jsme okolní
přírodou. Ve čtvrtek, den před
naším odjezdem, jsme
absolvovali malou soutěž na
loďkách. Nebylo to úplně
jednoduché, ale všichni jsme
se při tom moc nasmáli. S
mojí loďkovou parťačkou
jsme se báječně vykoupaly,
Renča navíc ztratila botu a
obě jsme teda fakt moc hezky
voněly. Odpoledne jsme pak
jeli na průzkum břidlicové
štoly. Večer jsme si museli
zabalit a psychicky se
připravit na zpáteční cestu.
Počasí nám přálo a cesta
nebyla tak obtížná. Během
těch pěti dnů na kole jsme se
už "rozjezdili" a taky nás
popoháněla vidina domova. Ve
Frýdku jsme byli za 5 hodin. 
 Za 5 dní jsme najezdili na kole
přes 200 kilometrů. Kurz jsme
si ale všichni moc užili a také
jsme se poznali i z jiné
stránky. 
 
 Kristýna Bujnochová 
 
 Přípravy už vrcholily a já se
těšil na turistický kurz jako
malé dítě na Vánoce. Kdybych
jenom věděl, jaká pekelná
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Z hodin výtvarné výchovy
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